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Bescherm groene stroomopwekking van burgers 
Inleiding  
Noord-Holland is hard op weg om te verduurzamen. Dit is noodzakelijk, gelet op de klimaatopgave die 
de samenleving te wachten staat. Daarnaast hebben veel burgers te maken met hoge 
energierekeningen. Zonnepanelen bieden een belangrijke win-win situatie: burgers kunnen een 
bijdrage leveren aan de groene stroomopwekking en hun eigen energierekening drukken. Niet 
onbelangrijk bij de huidige hoge gasprijzen. Daarbij kunnen zij rekenen op de overheid, die door middel 
van een salderingsregeling voor zonnepanelen veel burgers heeft geholpen om zonnepanelen aan te 
schaffen. Inmiddels heeft al bijna 20% van de Nederlandse huishoudens zonnepanelen op de daken, 
wat leidt tot een significante bijdrage in de groene stroomopwekking van burgers. Tussen 2020 en 
2021 groeide het aantal huizen met zonnepanelen met 50%1. 

Echter, op verschillende plekken in Nederland staat het huidige stroomnet door de sterk verhoogde 
vraag naar elektriciteit onder druk. Door te hoge spanning, vallen zonnepanelen op zonnige dagen uit. 
Dit leidt tot gemiste kansen: zowel voor de portemonnee van de burger als de klimaatopgave. 
Stroomnetbeheerder Liander heeft bij NOS aangegeven dat de druk op het elektriciteitsnet lastig bij 
te houden is voor netbeheerders2. Door de beperkte capaciteit stelt het bedrijf dat het graag een 
snellere afbouw voor de gunstige regeling voor zonnepanelen ziet. Liander heeft eerder al aangegeven 
dat het een oplossing ziet in de thuisbatterij, terwijl blijkt dat dit economisch noch duurzaam een goed 
alternatief biedt voor burgers met zonnepanelen3.  

Volgens onze fractie wekt Liander hiermee de indruk dat burgers niet meer kunnen rekenen op de 
steun van de overheid in de opwekking van groene energie. Onze fractie bereiken geluiden vanuit de 
samenleving dat door deze opmerkingen van Liander, inwoners aan het twijfelen worden gebracht om 
zonnepanelen aan te schaffen. Wij zijn dan ook van mening dat de opmerking over het sneller 
afbouwen van de salderingsregeling het vertrouwen van de burger in de overheid als betrouwbare 
partner in de energietransitie schaadt.  

Omtrent de opmerkingen van Liander en de rol van de provincie als aandeelhouder van Alliander stel 
ik daarom namens de fractie van D66 Noord-Holland de volgende vragen:   

 

1 Zie hiervoor: Solar Magazine 2021, ‘ 1,5 miljoen Nederlandse huishoudens hebben zonnepanelen’. 
https://solarmagazine.nl/nieuws-zonne-energie/i25162/1-5-miljoen-nederlandse-huishoudens-hebben-
zonnepanelen.  
2 Zie hiervoor: NOS, 17 januari 2022, ‘Netbeheerder: Stroomnet te vol, stop met gunstige regeling 
zonnepanelen’.  https://nos.nl/artikel/2413476-netbeheerder-stroomnet-te-vol-stop-met-gunstige-regeling-
zonnepanelen.  
3 Zie hiertoe: Wat is Duurzaam?, 13 December 2021 ‘Geniet u ook met volle teugen van zonnepanelen die 
uitvallen’. https://www.wattisduurzaam.nl/36646/energie-opwekken/zonne-energie/geniet-u-ook-met-volle-
teugen-van-zonnepanelen-die-uitvallen/.  
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Vragen 

1. Deelt de Gedeputeerde het standpunt dat de provincie een betrouwbare partner moet 
blijken voor burgers die bij willen dragen aan de klimaattransitie en hoe beoordeelt de 
Gedeputeerde de uitspraken van Liander in dit licht? 

 

2. Hoe ziet de Gedeputeerde de positie van de provincie als aandeelhouder van Alliander inzake 
de opmerkingen van Liander omtrent het nog sneller afbouwen van de salderingsregeling?  

3. Ziet de Gedeputeerde mogelijkheden om in gesprek te gaan met netbeheerders, om op die 
manier een betere afstemming in de communicatie over de energietransitie te 
bewerkstelligen? 

4. Vindt de Gedeputeerde net als D66 dat oplossingen voor het netcongestieprobleem gezocht 
moeten worden in zaken die niet het draagvlak kunnen ondermijnen en daarmee de snelheid 
van de energietransitie kunnen vertragen? 

 

. 


